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Protokół 

z obrad XII  Sesji Rady Gminy Świerzno 

w dniu  30 grudnia 2015 roku  

 

  Posiedzenie XII Sesji rozpoczęło się o godzinie 13
00

.
 
 Posiedzenie otworzył 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusza Mądreckiego. Przywitał przybyłych na 

posiedzenie  Radnych, Wójta Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy, 

Dyrektorów Szkół, mieszkańców Gminy, Sołtysów Sołectw Gminy Świerzno i lokalne media.  

Na 15 osobowy skład Rady w posiedzeniu uczestniczy 14 członków.  Lista obecności stanowi 

załącznik Nr 1  i 2 do protokołu.  

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący  przedstawił porządek XII posiedzenia Rady 

Gminy:  

1. Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia, 

d) przyjęcie protokołu z XI  posiedzenia Rady Gminy Świerzno. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami: 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

3. Przyjęcie projektu budżetu Gminy Świerzno na 2016 rok: 

a) przedstawienie wniosków z posiedzeń Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie  opinii do 

projektu budżetu Gminy Świerzno na 2016 rok, 

b) przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: 

- wydanie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Świerzno na 2016 

rok, 

- wydanie opinii o przedłożonym projekcie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Świerzno na lata 2016-2029, 

c) dyskusja 

e) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świerzno na rok 2016. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Świerzno na 2016 r., 

b) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2020, 
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c) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Świerzno w 2016 r., 

d) ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowych na terenie kraju dla 

sołtysów, 

e) zasad sprzedaży lokali mieszkalnych, 

f) wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora finansów 

publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Świerzno, 

g) ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania 

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

oraz wysokość i warunki wypłacania innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy 

nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę  Świerzno, 

h) organizacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Marii Konopnickiej 

w Stuchowie,  

i) organizacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Juliana Grunera 

w Świerznie,  

j) organizacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Jana Brzechwy 

w Gostyniu,  

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Zakończenie posiedzenia XII Sesji Rady Gminy Świerzno. 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

Ad.1.c. zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Uwag i poprawek do porządku XI posiedzenia Rady Gminy nie zgłoszono. 

Ad. 1. d. przyjęcie protokołu z XI posiedzenia Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że protokół z XI posiedzenia Rady Gminy był do 

wglądu w biurze rady i dostępny na stronie Urzędu Gminy. 

W wyniku głosowania protokół z XI posiedzenia Rady Gminy został przyjęty bez uwag 

 i odczytania  14 głosami za, na 14 Radnych obecnych na sali. 

Ad. 2. 2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami: 

Wójt Gminy – informacja została Państwu przesłana, chciałbym jeszcze dodać, że  w trakcie 

przygotowywania jest wniosek do PROWu na dorgę Redliny-Dąbrowa-Gostyń. Chcemy 

również podjąć się realizacji inwestycji drogi Duniewo-Krzemykowo,  wykorzystując tę 

edycję konkursu, bo nie wiadomo jakie będą środki w następnych rozdaniach. Realizacja 

inwestycji przewidziana jest w okresie 24 miesięcy od podpisania umowy na dofinansowanie, 
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więc jeśli uda się pozyskać pieniądze na obydwie drogi, to mamy dwa lata na ich wykonanie. 

Wstępnie oceniam, że umowy mogą być podpisane w czerwcu 2016 roku.  Robimy również 

wszystko, aby wniosek na drogę Gostyń – Pobierowo został złożony przez Powiat. Zostało 

zapłacone za dokumentację projektową.  W najbliższym czasie ma odbyć się spotkanie 

z projektatem w tej sprawie. 

 Uczestniczyłem w dwóch walnych zgromadzeniach: LGD – strategia działania 

i możliwość złożenia wniosków na małe projekty, drugie walne zgromadzenie dotyczyło 

strategii i działania Lokalnej Grupy Rybackiej, której jesteśmy członkiem. Strategia rozwoju 

i działania zostały przyjęte przez członków Lokalnej Grupy Rybackiej. Tutaj to nie są duże 

pieniądze, ale pozowlą one nam na wykorzystanie ich przy małych projektach. Odbyło się 

również Walne Zgromadzenie związku R-XXI, został przyjęty budżet związku na 2016 rok, 

nas interesują ceny jakie będą obowiązywać w 2016 r. 

Przewodniczący Rady – dziękuję i jeżeli będą jakieś zapytania to proszę we wolnych 

wnioskach. 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

W wyniku głosowania informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami została 

przyjęta 14 głosami za, na 14 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 4). 

Ad. 3. Przyjęcie projetku budżetu Gminy Świerzno na 2016 rok: 

a) przedstawienie wniosków z posiedzeń Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie opinii 

do projektu budżetu Gminy Świerzno na 2016 rok: 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Służby Zdrowia i Spraw Społecznych – na 

posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2015 roku Komisja po analizie, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2016 rok oraz  projekt uchwały w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2016-2029. 

Przewodniczący Komisji  Rolno – Budżetowej – Komisja Rolno-Budżetowa na posiedzeniu 

w dniu 29 grudnia 2015 roku w wyniku analizy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu na 2016 rok oraz  projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2016-2029. 

b) przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowejw Szczecinie: 

- wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Świerzno na 

2016 rok 

Uchwałę Nr CCCXIII.526.2015 z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie wydania opinii 

o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Świerzno na 2016 r. przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy. Opinia  o porzedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 
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2016 r. jest pozytywna (zał. Nr 5). 

- wydania opinii o przedłożonym projekcie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Świerzno na lata 2016-2029. 

Uchwałę CCCXIII.524.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

przedstwił Przewodniczący Rady Gminy. Opinia RIO do przedstawionego projektu uchwały 

jest negatytwna (zał. Nr 6). 

c) dyskusja 

Przewodniczący Rady Gminy – otwieram dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 

Dyskusji brak. 

d) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świerzno na rok 2016. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XII/70/2015 Rady Gminy Świerzno  w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Świerzno na rok 2016 została przyjęta 12 głosami za, 2 głosami 

wstrzymującymi się na 14 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 7). 

W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia zamiany wieloletniej prognozy finansowej  Gminy Świerzno na lata 2016-2029. 

Przewodniczący Rady Gminy  –  projekt uchwały, który przedstawiłem jest po zmianach, 

zgodnie ze wskazówkami RIO, ponieważ ten poprzedni uzyskał opinię negatywną. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XII/71/2015 Rady Gminy Świerzno w sprawie uchwalenia 

zamiany wieloletniej prognozy finansowej  Gminy Świerzno na lata 2016-2029 została 

przyjęta przez Radnych 10 głosami za, 4 wstrzymującymi się na 14 Radnych obecnych na sali 

(zał. Nr 8). 

Ad. 4  Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Świerzno na 2016 r. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania  Uchwała Nr XII/72/2015 Rady Gminy Świerzno w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na terenie Gminy Świerzno na 2016 r została przyjęta 14 głosami za na 14 

Radnych obecnych na Sali (zał. Nr 9). 

b) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2020. 
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Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XII/73/2015 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2020 została przyjęta 14 za, na 14 Radnych obecnych na 

sali (zał. Nr 10). 

c) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerzno w 2016 r. 

Projekt uchwały wraz z opinią Powiatowego Lekarza Weterynarii – opinia jest pozytywna 

(zał. Nr 11)  przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XII/74/2015 Rady Gminy Świerzno w sprawie   przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Świerzno w 2016 r została przyjęta 14 za, na 14 Radnych obecnych na sali 

(zał. Nr 12). 

d) ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowych na terenie kraju dla 

sołtysów. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Został również  przedstawiony wniosek Pana Józefa Chojnackiego Sołtysa Sołectwa 

Stuchowo  o rozważenie możliwości wypłaty diet proporcjonalnie od liczby mieszkańców 

w danym sołectwie (zał. Nr 13). 

Przewodniczący Rady – przedstawiony wniosek nie uzyskł apropaty Radnych, opinia jest 

negatywna. 

Uwag do porzedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XII/75/2015  w sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu 

kosztów podróży służbowych na terenie kraju dla sołtysów została przyjęta 14 głosami za na 

14 Radnych obecnych na Sali (zał. Nr 14). 

e) zasad sprzedaży lokali mieszkalnych 

Projekt uchwały  przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XII/76/2015 Rady Gminy Świerzno w sprawie zasad 

sprzedaży lokali mieszkalnych została przyjęta 13 głosami za, 1 głosie wstrzymującym się na 

14 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 15).  
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f) wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora finansów 

publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Świerzno. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania  uchwała Nr XII/77/2015 Rady Gminy Świerzno  w sprawie wspólnej 

obsługi jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora finansów publicznych, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Świerzno została przyjęta 14 głosami za, na 14 

Radnych obecnych na sali (zał. Nr 16). 

g) ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania innych świadczeń 

wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Gminę Świerzno.  

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Dyrektor Gimnazjum Grzegorz Kubas – wydaje nam się wszystkim nauczycielom, że autorzy 

tej uchwały nie lubią ludzi wykształconych, a w szczególności nie pałają miłością do 

dyrektorów. Jeżeli ten regulamin przejdzie będę zarabiał o 1.000 złotych mniej. Każdy z nas 

coś tam zaplanował, kupił na raty a tutaj takie cięcia. Uchwalenie tego regulaminu wiąże się 

z bardzo dużymi obniżkami.  Dlaczego mówimy, że autorzy tej uchwały nas nie lubią? No 

chyba nie jest tak, że budżet gminy się sypie i wali a gminie grozi wejście w program 

naprawczy. Gdyby tak było, to Radni pochylili by się nad dyrektorami i kierownikami 

wszystkich jednostek organizacyjnych gminy. Obecnie dodatek za wychowawstwo klasy 

wynosi 74 złotych miesięcznie, po zmianach będzie on wynosił 56 złotych. Każdy 

wychowawca oprócz codziennej pracy musi wypełnić sterty dokumentów, każdy 

wychowawca klasy kontaktuje się z rodzicami. Dochodzimy do takiej sytuacji, że dyrektor 

będzie mniej zarabiał niż nauczyciel. Dodatek funkcyjny wejdzie jako stała do wynagrodzenia 

dyrektora. Dyrektor ma mało nadgodzin, o ile w ogóle je ma. Pensja nauczyciela 

dyplomowanego wynosi 3.100, dorabiając na pół etatu w innej szkole ma dodatkowe jeszcze 

1.500 zł. Mój dodatek obecnie wynosi 900 złotych, po zmianach zostanie okrojony. Dochodzi 

do tego, że dyrektor mniej zarobi niż nauczyciej, to poprostu brak szacunku dla nas. Dlaczego 

tylko w szkołach szuka się oszczędności?  Nikt nas nie powiadomił o posiedzeniu Komisji 

Oświaty, a swego czasu prosiliśmy Przewodniczącego o taką informację  telefonicznie lub 

sms. Z Panem Andrzejem pracowałem na różnych płaszczyznach, a teraz powiem szczerze 
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Pan Andrzej wypiął się na nas. Chciałbym wiedzieć Panie Andrzeju jak przebiegała dyskusja 

na Komisji jeżeli chodzi o ten projekt uchwały?  

Radny A. Pawlaczyk - posiedzenie Komisji było i nikt nikomu nie bronił brać udziału, 

w posiedzeniu, ponadto posiedzenia Komisji są ogłaszane na BIPie Urzędu. 

Dyrektor Gimnazjum – jaka jest geneza obniżenia dodatków funkcyjnych dla wychowawców 

klasy? 

Radny A. Pawlaczyk –w ten sam sposób można spytać dlaczego nie 200 złotych, czy 

0 złotych w każdej klasie 23 osoby a jak jest tylko 7 uczniów. Szukaliśmy oszczędności i nic 

nie wynikało, że któryś z Dyrektorów wyjdzie z jakąś propozycją. Jest to średnia przyjęta, 

a w porównaniu z innymi szkołami  w naszym powiecie i tak  te dodatki są wysokie. 

Dyrektor Gimnazjum – dojedzie do tego, że nauczyciel będzie zarabiał więcej niż Dyrektor. 

Jak to przebiegało na Pana Komisji Panie Sominka? 

Przewodniczący Komisji Rolno-Budżetowej Radny K. Sominka – na przełomie II kwartału 

było wspólne posiedzenie Komisji Stałych i tam była dyskusja na temat oszczędności i do tej 

pory ze strony dyrektorów nie padły żadne propozycje  w tym zakresie. 

Dyrektor Gimnazjum - Panie Sominka, pamięta Pan doskonale jak to było? Dyrektorzy 

przyszli na posiedzenie a Pan ich wyprosił. 

Radny K. Sominka - nikt nikogo nie wypraszał z posiedzenia Komisji, a jedynie w trakcie 

posiedzenia poprosiłem Dyrektorów o opuszczenie sali obrad aby  Radni mogli wypracować 

stanowisko w omawianej kwestii. Nie widzę w tym żadnego uchybienia. 

Dyrektor Gimnazjum Grzegorz Kubas – cały pomysł projektu polega na nie lubieniu 

Dyrektorów. 

Wójt Gminy – jako Wójt przygotowywałem projekt tej uchwały, jako autor tego projektu 

uznałem,  za wskazane, żeby po 10 latach dokonać zmian i to ja odpowiadam przed Radą 

Gminy za budżet, ta mowa o tym, że nie lubimy nauczycieli to mowa pod publikę. Od 2009 

roku z Państwa strony nie było żadnej propozycji zmian. Proszę nie sugerować, że ktoś Panu 

zabiera pieniądze, kto powiedział, że zostanie Panu odebrane te 30%. 10 lat temu w naszych 

szkołach było dwa razy tyle uczniów ile obecnie. Dziś mamy puste szkoły, klasy liczą 7-15 

uczniów. To nie jest zamach na oświatę, to próba uzmysłowienia Wam, że na to składa się 

wiele czynników. Jednym z warunków oceny Waszej pracy jest Wasza postawa. Do oświaty 

dokładamy 2,6 mln. zł. Każdy może powiedzieć dlaczego Pan Panie Wójcie dokłada do 

oświaty, a nie zrobi drogi do Krzemykowa. Nigdy nie widziałem w działaniach Rady tego, że 

radni nie lubią nauczycieli. Przez ten okres dołożyliśmy 20 mln złotych i cały czas dokładamy 

do subwencji. Zawsze były pieniądze na wszystko. Jako autor tego projektu twierdzę, że od 
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2009 roku nie było żadnych propozycji, żadnych zmian. Zarzut, że ja ingeruję w Pana pensję, 

że wyciągam z Pana kieszeni środki to jest demagogia. Żadnych działań z Waszej strony nie 

było, w tej sytuacji uważam, że to nie zamach na oświatę tylko uświadomienie Wam jak jest 

obecnie sytuacja. Jeżeli ktoś jest zainteresowany to powinien spojrzeć w internet, a tam  

informacja odnosnie posiedzeń Komisji się znajduje. To Wy powinniście przyjść i bronić 

swoich spraw a nie odpytywać Przewodniczących Komisji. Oczekiwałem propozycji od 

Dyrektorów. Próba, którą podjąłem jest próbą szukania oszczędności. Moja córka uczy 

w klasie gdzie jest 20 uczniów, a nie 10 jak u nas i ona ma 20 złotych dodatku. Pamiętajcie, 

że my mówimy o dodatkach, a nie wynagrodzeniu. To Rada zdecydowała, aby dać wam takie 

dodatki a nie inne. Nic wam nie zabieramy, Rada Gminy daje Wam mniejsze dodatki bo 

uznała, że interes społeczny jest ważny,  gdzie indziej. 

Dyrektor Gimnazjum - nie chodziło mi o to, że Przewodniczący Komisji nie raczył nas 

powiadomić ale mieliśmy umowę. Funkcyjny to jest część pensji Dyrektora. Z 2.600 mln. zł., 

ile idzie na dowozy, wydaje mi się, że w tym są też dowozy. 

Skarbnik Gminy -  300 tys. zł. 

Dyrektor Gimnazjum – postawienie nas w takiej sytuacji jest dla nas dość kłopotliwe. 

Wójt Gminy – jeżeli była do dżetelmeńska umowa, to brakiem szacunku jest wyciąganie tego 

na publicznym forum. Wszystko jest zadaniem własnym Gminy, my dostajemy subwencje 

a nie dotacje, bo jeżeli byłaby to dotacja to nie mam prawa tego ruszyć. Nie mówi się o tym, 

że nauczyciel pracuje w innych szkołach oprócz macierzystej jednostki. Nauczyciel, który 

goni za pieniądzem nie jest zainteresowanym tym, aby przeanalizować sposób podejścia do 

klasy. A  wyniki? Nie bądźmy znowu tacy, że pozajdaliście wszystkie rozumy i jesteście 

najlepiej wykształceni. Wyniki nie sa satysfakcjonujące, wymagają one większego nakładu 

pracy nauczycieli i większego nadzoru Dyrektorów. 

Radny A. Pawlaczyk – proszę się nie odwoływać do koleżeńskich  ustaleń, nauczyciele już 

dyskutowali na temat tego regulaminu, natomiast Pan nie interesował się tym wcale. 

Radny R. Ciślak – doceniam Waszą pracę, będąc dzielnicowym na terenie Gminy Świerzno 

dobrze mi się współpracowało z Dyrektorami. Słysząc opinię, że Radni nie szanują 

Dyrektorów, odnoszę wrażenie, że Radni to analfabeci. Było spotkanie z Dyrektorami, były 

rozmowy i Wójt prosił dyrektorów o projekty oszczędnościowe. Pani Skarbnik informowała 

nas na komisji, że to są znikome oszczędności i nie było innej możliwości jak podjęcie tej 

uchwały o której tutaj dzisiaj rozmawiamy. Nawiązał Pan do tematu dlaczego inni Dyrektorzy 

jednostek oraganizacyjnych ten projekt oszczędnościowy nie dotyczy, jeżeli zostanie 

skierowany taki projekt do Rady i Komisji,  to takie  działania też  zostaną podjęte. 
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Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gostyniu Pani Jolanta Kreja – było dużo rozmów 

prowadzonych na temat oświaty, 2 razy takie spotkania odbyły się w szkole w Gostyniu.  

Wspólnie szukaliśmy rozwiązań, co zrobić aby tak więcej pokazać się w środowisku, to było 

cały czas robione, tyle tylko, że nie ogłaszlismy się z tym. W tej chwili mogą wszyscy 

zobaczyć co robimy zaglądając na BIP UG Świerzno. 

Ustaliliśmy sobie pewne założnie, gdzie liczyliśmy żeby nam się udało chociaż zrealizować 

50% z tego ale udało nam się zrealizować aż 70%. Oprócz dwóch godzin karcianych  pracują 

jeszcze dwie godziny dodatkowo społecznie. Pomagają dziecom odrabiać lekcje, prowadzą 

dodatkowe zajęcia. Liczę, że jeszcze dzisiaj ten projekt uchwały nie zostanie podjęty 

większością głosów przez Radnych. W tym projekcie jest zapisane 5% dodatku 

motywacyjnego dla nauczycieli to nie jest dużo, mając 20% mogłam nauczycieli motywować 

do pracy z uczniami. Dlatego moja prośba o zastanowienie się jeszcze nad tym projektem 

uchwały i tymi 5%. W mojej szkole pracuje 15 nauczycieli razem ze mną, z tego co się 

orientuję 5 nauczycieli jeszcze dodatkowo pracuje w innej szkole. Nie ma takiego przepisu, 

który by zabraniał nauczycielowi pracować dodatkowo w innej szkole. Jeżeli nauczyciel 

przychodzi do szkoły i spełnia swój obowiązek nie można mu zabronić dodatkowej pracy. 

Dlatego proszę zastanówcie się Państwo nad tym dodatkiem, może byście trochę więcej dali 

nauczycielom tego dodatku. 

Radny R. Ciślak – dzisiaj mamy taką sytuację, że musimy podjąć uchwałę o obniżeniu 

stawek, ale w sytuacji gdy finanse gminy pozwolą to będę pierwszy, który złoży wniosek aby 

te dodatki podwyższyć. 

Dyrektor Gimnazjum – ustosunkowując się do wypowiedzi moich poprzedników. Ja 

podejmując ten temat nie uważam, że Radni to analfabeci. Chciałęm tylko wiedzieć jak 

przebiegała dyskusja na komisjach nad tym projektem uchwały. Może wyglądało to trochę 

brzydko, że wyciągałem Pana Andrzeja do tablicy ale chciałem się dowiedzieć jak Radni 

dyskutowali nad tym projektem. My uczestnicząc w posiedzeniu komisji moglibyśmy coś 

powiedzieć na temat pracy nauczycieli i tylko o to mi chodziło. My też poczyniliśmy 

oszczędności: zrezygnowaliśmy z psychologa szkolnego, chcemy aby piecami gazowymi 

zajmował się nasz konserwator. Dodatkowa praca nauczycieli w innych szkołach nie ma 

wpływu na jakość nauczania w naszym gimnazjum. 

Przewodniczący  Rady Gminy – drodzy Państwo Wójt jako organ prowadzący szkoły ma 

prawo szukania oszczędności, ja nie chcę być przewodniczącym w gminie, gdzie są 

zamykane szkoły. Chcemy tego uniknąć. Nigdy jako Gmina nie żałowaliśmy środków. 

Musimy szukać oszczędności, bo jak powiedziałem wcześniej nie chcę aby doszło do 
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zamknięcia szkół. 

Radna H. Wojciechowska – zgłaszam wniosek o przerwę przed głosowaniem nad tym 

projektem uchwały w związku z tym, że chciałabym poznać stanowisko Komisji Oświaty, 

gdyż w tym posiedzeniu nie brałam udziału. 

Przewodniczący Rady Gminy – ogłaszam 10 minutową przerwę. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Przewodniczący Rady Gminy – zamykam dyskuję nad projktem uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków 

do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość 

i warunki wypłacania innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli 

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Świerzno. Następnie przewodniczący 

poddał pod głosowanie w/w/ projekt uchwały . 

W wyniku głosowania  uchwała Nr XII/78/2015 Rady Gminy Świerzno w sprawie  ustalenia 

Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków 

do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość 

i warunki wypłacania innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli 

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Świerzno został przyjęty 14 głosami za, 

na 14 radnych obecnych na sali (zał. Nr 17). 

h) organizacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Marii Konopnickiej 

w Stuchowie. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XII/79/2015 Rady Gminy Świerzno w sprawie organizacji 

Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Stuchowie 

została przyjęta 14 głosami za, na 14 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 18). 

i) organizacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Juliana Grunera 

w Świerznie. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XII/80/2015 Rady Gminy Świerzno w sprawie organizacji 

Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Juliana Grunera w Świerznie została 

przyjęta 14 głosami za, na 14 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 18). 



 11 

j) organizacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Jana Brzechwy 

w Gostyniu. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XII/81/2015 Rady Gminy Świerzno w sprawie organizacji 

Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Jana Brzechwy w Gostyniu została 

przyjęta 14 głosami za, na 14 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 19). 

Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania.  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił skargi jakie wpłynęły do Rady Gminy na Dyrektora 

Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Gostyniu: 

- skarga Pani Kamili Marczak na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana 

Brzechwy w Gostyniu (zał. Nr 20), 

- skarga Pani Kamili Marczak na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana 

Brzechwy w Gostyniu (zał. Nr 21), 

- skarga Ks. Henryka Dudzika na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana 

Brzechwy w Gostyniu (zał. Nr 22). 

Przewodniczący Rady Gminy – są to skargi, które wpłynęły do Rady Gminy na działania 

Dyrektora jednostki, skargi na dyrektorów jednostki rozpatruje Rada Gminy po sprawdzeniu 

ich zasadności przez Komisję Rewizyjną. 

Przewodniczący Rady Gminy – stawiam wniosek o skierowanie przedstawionych skarg  do 

rozpatrzenia pod względem ich zasadności przez Komisję Rewizyjną. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 14 głosami za, na 14 Radnych obecnych na 

sali. 

W kolejności Przewodniczący przedstawił pisma, które wpłynęły do biura Rady Gminy: 

- pismo od Radnego Ryszarda Wojciechowskiego w sprawie  remontu drogi brukowej. 

Pismo zostało skierowane według właściwości do Powiatu (zał. Nr 23). 

- pismo Pani Elżbiety Bogalskiej w sprawie doprowadzenia wody w Będzieszewie (zał. Nr 

24). 

Pismo zostało skierowane do Wójta Gminy w celu realizacji. 

- pismo Radnego Waldemara Kaproń w sprawie rozbudowy sieci kanalizacyjnej 

w miejscowości Starza (zał. Nr 25). 

Wniosek został skierowany do realizacji do Wójta Gminy. 

Sekretarz Gminy – w dniu 5 stycznia 2016 roku w nowym skrzydle pałacu w Stuchowie 

odbędzie się spotkanie z organizacjami pozarządowymi. Zapraszamy do udziały wszystkich 
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Radnych i Sołtysów do wzięcia udziału w wieczorze kolęd organizowanym przez Panie 

Gminnej Biblioteki Publicznej i Panie pracujące w świetlicach wiejskich. Zapraszamy 

wszystkich do udziału. 

Został opracowany harmonogram odbioru odpadów  komunalnych na 2016 rok. Będzie 

wszystkich dostarczany. 

Radny R. Wojciechowski – chciałbym podziękować za wyremontowanie mostu na drodze 

Gostyniec – Ugory. Proszę jeszcze o wyremontowanie drogi od krzyża w kierunku Państwa 

Babiczów. Lasy państwowe dokonują tam przeładunku drzewa wywożonego z lasu  i te duże 

samochody niszczą tę drogę. Może chociaż zrobić zakaz wjazdu tych samochodów. 

Pan Leus mieszkaniec Chomina, Przewodniczący Rady Seniorów w Chominie – chciałbym 

podziękować Panu Wójtowi, Pani Sekretraz Pani Sołtys za pomoc w powołaniu Rady 

Seniorów w Chominie i podziękowania  za udział w programie pomocy dostarczeniu 

żywności dla ubogich dla Wójta, Pani Sekretarz i Pani Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 

Pan Janusz Licht – przewodniczący Rady Seniorów w Świerznie – w dniu 19 grudnia odbyła 

się kolacja wigilijna dla osób samotnych, za jej zorganizowanie i pomoc chciałbym 

podziękować Panu Ryszardowi Ciślakowi, Panu Dariuszowi Mądreckiemu, Panu Krügerowi 

i Panu Dobies oraz podziękowania dla koła gospodyń w Kaleniu, Panu Wójtowi, Pani 

Sekretarz za realizcję tego przedsięwzięcia. Dziękuję. 10 lutego 2016 r. odbędzie turniej 

o memoriał Tadeusza Mandziaka i w tym momencie zwracam się o wsparcie finansowe tego 

turnieju. Datki proszę wpłacać na konto stowrzyszenia. Dziękuję. 

Sołtys Sołectwa Stuchowo Pan Józef Chojnacki – radni nie są zorientowani w pracy sołtysów. 

Ja co dzień mam jakieś sprawy do załatwienia.To jest szukanie oszczędności na biednych 

sołtysach. Przy przystanku w Stuchowie powstało koryto i tam wciąż się utrzymuje woda, 

Powiat nic nie zrobił w tej kwestii. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pana wniosek o zróżnicowanie diet dla sołtysów był 

analizowany na posiedzeniach Komisji Stałych Rady Gminy. Został rozpatrzony negatywnie 

bo każdy sołtys ma pracę i każdy pracuje.  Otrzymywanie tej diety nie obliguje sołtysa do 

brania udziału w posiedzeniu  Rady Gminy tak jak było do tej pory. 

Wójt Gminy – chciałbym podziękować za przyjęcie budżetu na 2016 rok mam nadzieję, że 

nie zdecydowani w sprawie budżetu będą mile zaskoczeni. 

W dalszej części Wójt Gminy i Przewodniczący Rady Gminy złożyli wszystkim życzenia 

noworoczne. 
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Przewodniczący Rady Gminy – czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania lub wnioski. Nie 

widzę. Wobec powyższego porządek XII Sesji Rady Gminy uważam za wyczerpany 

i zamykam posiedzenie. Dziękuję. XII posiedzenie Rady Gminy zostało zakończone o 15
40 

. 

 

Protokołowała: 

 

Putyrska B.                                                                                                


